
Årsberetning for Handicaprådet 2023 
Beretning for perioden januar - december 2023 
 

 
 

 
Handicaprådets virke 
Handicaprådets formål er:  
Dels at virke for bedst mulig trivsel for borgere med handicap i Greve Kommune, dels at fungere 
som kontaktorgan, mellem borgere, Byråd og administration i handicaprelaterede spørgsmål.  
 

Handicaprådets sammensætning  

3 byrådspolitikere, 5 repræsentanter fra Dansk 
Handicaporganisation (DH) og 2 
repræsentanter fra administrationen udgør 
Handicaprådet.  
 
Handicaprådets medlemmer er: 
Tina Rottbøll (næstformand), Byråd 
Simon Østergaard, Byråd 
John T. Olsen, Byråd 
 
Jess Eiberg Hansen (formand), DH 

Rune Gamby, DH 
Bente Lis Clausen, DH 
Lonnie Busted Nielsen, DH 
Tina Nielsen, DH 
 
Brith Nøhr, administration 
Birgitte Jacobsen, administration 

 
 
Udpegning og sammensætning af rådet følger 
den almindelige valgperiode. 
 
Hvert medlem har en stedfortræder, som 
deltager i medlemmets fravær. Hele 
Handicaprådets sammensætning for 2023 kan 
ses på www.greve.dk under Politik/Byråd og 
Udvalg/andre råd.  

Handicaprådets møder 

Handicaprådet har afholdt 9 møder i 2023 og 
referater fra møderne kan læses på Greve 
Kommunes hjemmeside under 
https://greve.dk/politik/udvalg-raad-og-
bestyrelser/handicapraadet 

 
 
Handicaprådet i 2023 
I 2023 indtrådte John T. Olsen og Tina Rottbøl som Byrådets repræsentanter i Handicaprådet i 
stedet for hhv. Kenneth Jerkel og Charlotte Levin. Deres suppleanter kan ses på link i ovenstående 
oversigt.  
 
Som noget nyt har der været afholdt 2 dialogmøder med Social- og Handicapudvalget, hvor 
formålet er at drøfte handicappolitiske synspunkter. Dialogmøderne bruges til orientering, drøftelse 
og dialog. 
Det er aftalt at dialogmøderne fortsætter som en fast aktivitet også i 2024.  
 
Handicaprådets arbejde 
Handicaprådet behandler høringssager og orienteringssager, som handicaprådet tager op på eget 
initiativ.    
 
Høringssager 
Af handicaprådets vedtægter fremgår det at rådet høres i initiativer, som har betydning for 
mennesker med handicap.  
Handicaprådet har på denne baggrund blandt andet behandlet nye politikker for perioden 2023-26, 
en analyse af det specialpædagogiske område, høring om budget 2024-27 og det efterfølgende 
budgetforlig.  

https://greve.dk/media/bc1leqiq/handicapra-dets-medlemmer-september-2023.pdf
https://greve.dk/media/bc1leqiq/handicapra-dets-medlemmer-september-2023.pdf
https://greve.dk/politik/udvalg-raad-og-bestyrelser/handicapraadet
https://greve.dk/politik/udvalg-raad-og-bestyrelser/handicapraadet


Derudover har rådet behandlet en ændret anvendelse af ungdomsboligerne i Birkelyparken, 
klagesager på det sociale område i Greve Kommune 2022, behandlingsmæssigt fripladstilskud, 
samt udbud på forskellige områder som genbrugshjælpemidler, brystproteser og parykker været 
behandlet. 
 
 
Orienteringssager egen drift 
Af vedtægterne fremgår det, at Handicaprådet kan tage spørgsmål af generel karakter op og 

inddrage andre, for at få belyst særlige temaer. På denne baggrund har Handicaprådet drøftet 

tilsynsrapport for Bostedet Vangeleddet, mulighed for større beskæftigelse blandt fleksjobbere, 

samt indsats for børn med dyslektiske vanskeligheder. Ved de to sidstnævnte emner har der været 

deltagelse fra administrationen, som har grundigt kendskab til områderne.  

 

Siden Distriktspsykiatrien i 2021 flyttede fra Rådhusholmen 5 i Greve til Køge, har Handicaprådet 

haft en særlig interesse i at høre hvorledes der nu tages hånd om greveborgerne. På denne 

baggrund besøgte Distriktspsykiatrien Handicaprådet. Her orienterede Distriktspsykiatrien blandt 

andet om F-ACT-metoden, som de arbejder efter, og hvor der er erfaring for, at det er muligt at 

støtte og hjælpe mange borgere. Handicaprådet har derudover drøftet en henvendelse fra DH-

Greve den 22. november 2022 vedrørende mangelfuld procedure omkring det 

behandlingsmæssige fripladstilskud. Byrådet har den 6. november 2023 besluttet at tilbagebetale 

det manglende tilskud 3 år tilbage. 

 
 
Handicaprådets tur 
Den 22. juni 2023 var Handicaprådet en tur rundt til udvalgte steder i kommunen for at få større 
viden om disse tilbud og aktiviteter der vedrører borgere med handicap.  
Handicaprådet besøgte Bugtskolen og Kirkemosegård for at høre om målgruppen, indhold og 
aktiviteter, samt besøgte Mosedeskolen og Tune Høj Skole for at se på tilgængelighed, efter der 
har været ombygninger.  
 
 
Handicaprådets fokusområde 
 
Både i 2022 og 2023 har Handicaprådet haft særlig fokus på følgende:  

 

• Retssikkerhed for de handicappede (sagsbehandlingstider, samordnet støttepersoner, 
ressourcer hos sagsbehandlerne, nedbringe fejl i sagsbehandlingen osv.) 

• Et skoletilbud for alle (inklusion, særtilbud, skoleværing osv.) 

• Bedre beskæftigelsesmuligheder for de handicappede (særlige jobkonsulenter med fokus 
på fleksjob)  

 
 

Handicaprådet ønsker et godt nytår til alle og opfordrer til et fortsat konstruktivt og involverende 
samarbejde i 2024.   
 
Venlig hilsen 
Handicaprådet 


